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Groeipakket  -  Niet-begeleide minderjarige vreemdelingen 

 

Niet-begeleide minderjarige vreemdelingen kunnen aanspraak maken op het Vlaamse 

groeipakket. Uit cijfers bleek dat vooral Afghaanse minderjarigen naar ons land komen 

en dus een groeipakket ontvangen. Hun aantal zat de voorbije jaren fors in de lift. In de 

praktijk valt te vrezen dat ook veel meerderjarige vreemdelingen - al dan niet daardoor 

speciaal aangetrokken om naar Vlaanderen te komen - een groeipakket ontvangen. Veel 

asielzoekers die naar ons land komen, liegen immers over hun leeftijd. Uit cijfers van de 

federale staatssecretaris voor Asiel en Migratie bleek dat 70% van de zogenaamde ‘niet-

begeleide minderjarigen’ in werkelijkheid meerderjarig was. Medische onderzoeken in de 

vorm van botscans blijken nodig om de werkelijke leeftijd vast te stellen.  

 

Eind vorig jaar maakte de Dienst Voogdij bekend voortaan te weigeren nog botscans te 

laten uitvoeren bij asielzoekers zonder dak boven het hoofd. “Dat zou medisch niet 

verantwoord zijn”, luidde het. Op vragen die ik stelde over deze problematiek 

antwoordde de minister ter gelegenheid van de bespreking van de uitgavenbegroting 

(Parl.St. Vl.Parl. 2022-2023, nr. 15/7-J):“De regeling rond de botscans is een federale 

beslissing. […] De minister is het ermee eens dat er zekerheid moet zijn over de leeftijd 

om niet bedrogen te worden.” De administratie van de minister zou aan de FOD Justitie 

vragen wat er aan de hand is en hoe die de leeftijd kan garanderen zonder botscan. 

Zonder ernstige controle van de leeftijd van de niet-begeleide minderjarige 

vreemdelingen wordt de deur vanzelfsprekend opengezet voor massale fraude.  
 

1. Hoeveel niet-begeleide minderjarige vreemdelingen ontvingen in 2022 een 

groeipakket? Gelieve op te splitsen per nationaliteit. 

 

2. Kan de minister voor 2022 meedelen welk totaalbedrag er in het kader van het 

groeipakket werd uitbetaald aan niet-begeleide minderjarige vreemdelingen en 

daarbij het bedrag ook uitsplitsen tussen: a) basisbedrag, b) sociale toeslag, c) 

participatietoeslagen (schooltoeslag), d) zorgtoeslagen? 

 

3. Inmiddels werden ook maatregelen genomen om te voorkomen dat niet-begeleide 

minderjarige vreemdelingen die in federale opvangstructuren zitten (en dus al kost en 

inwoon genieten) nog het volledige bedrag aan kinderbijslag ontvangen (net zoals 

reeds eerder gold voor de Vlaamse residentiële voorzieningen).  

 

Hoeveel niet-begeleide minderjarige vreemdelingen ontvingen in 2022 maar een 

derde van de kinderbijslag en hoeveel ontvingen nog het volledige bedrag? Wat is de 

verhouding op dit moment?  
 



  

4. Kan de minister meedelen wat de stand van zaken is m.b.t. het (federale) 

leeftijdsonderzoek van de personen die zich aandienen als niet-begeleide 

minderjarige? Welk overleg hebben de minister of haar administratie nog gehad met 

de FOD Justitie of andere federale diensten? Worden er inmiddels opnieuw botscans 

afgenomen van alle niet-begeleide minderjarige vreemdelingen? Zo niet, waarom niet 

en hoe wordt dan de leeftijd bepaald van die personen?  
 

5. Welke andere initiatieven heeft de minister nog genomen of zal de minister nog 

nemen om fraude tegen te gaan door immigranten die zich valselijk voorstellen als 

niet-begeleide minderjarige?   


